

### Questionnaire for:

## A Study to evaluate the willingness and attitudes of population in Palestine towards future COVID-19 Vaccine

### English Form

#### Background:

Corona virus infection is a current pandemic international infectious Disease. Palestine is one of the countries affected by the infection. There is no current treatment for corona virus according Centers for Disease Control and Prevention and World Health Organization. Scientists are working very hard to produce a vaccine, which will produce immunity against the virus. There is no approved vaccine has been produced so far, but few teams reach advanced steps towards producing the future vaccine. Regarding that, we need to know the population opinion in Palestine about the possible future covid-19 virus vaccine using the following questionnaire.

Your participation is voluntary, you do not have to answer any question you do not want to, and you can withdraw from the completing the study any time. Survey takes 7-10 minutes to go.

If you agree to participate in this study, please complete the survey, given that any personal information will be confidentially preserved. Your participation is appreciated.

This study approved by the IRB committee from Bethlehem University, Palestine.

The responsible researchers are:

- 1-Hassan J. Zawahrah: Jordan University of Science and Technology/Faculty of Medicine
- 2-Dr. Hanan Saca-Hazboun: Bethlehem University/ <sup>2</sup>Faculty of Nursing and Health Science
- 3-Dr.Shatha S. Melhem: Jordan University of Science and Technology/ Obstetrics and Gynecology Dep.
- 4-Dr.Rabee Adwan: Makassed Charitable Society Hospital/<sup>4</sup>Infectious Diseases Unit
- 5-Dr.Ali Sabateen: Augusta Victoria Hospital/ <sup>4</sup>Infectious Diseases Unit
- 6-Prof. Niveen M.E. Abu Rmeileh: Birzeit University/ Institute of Community and Public Health

If you have any question or comment about the study, please contact via email on the following address: [hjzawahrah16@med.just.edu.jo](mailto:hjzawahrah16@med.just.edu.jo)

#### Section One: Demographic questions

##### 1- Have you ever participated in this study?

1. Yes
2. No

##### 2- What is your gender?

1. Female
2. Male

<b>3- What is your age?</b>
-----
<b>4- Where do you live?</b>
1. Jerusalem
2. Bethlehem
3. Hebron
4. Abu Dis
5. Ramallah
6. Nablus
7. Jenin
8. Tulkarm
9. Qalqilyah
10. Salfit
11. Tubas
12. Gaza
13. North Gaza
14. Khan Yonis
15. Der Elbalah
16. Jericho
<b>5- Do you live in urban or rural areas?</b>
1. City
2. Village
3. Camp
<b>6- What is your marital status?</b>
1. Single
2. Married
3. Divorced
4. Widow/widower
5. Other
<b>7- What is your Educational level?</b>
1. Below Tawjihi
2. Tawjihi
3. Diploma degree
4. Bachelor degree
5. Master degree or higher
<b>8- What is your occupation?</b>

1. Healthcare provider
2. Non-healthcare provider
3. Housewife
4. Student
5. Other

**9- How do you evaluate your monthly income compared to people live around?**

1. Excellent
2. Very good
3. Good
4. Less than good
5. Bad
6. Very bad

**10- A question about smoking; are you:**

1. Cigarette smoker only
2. Shisha smoker only
3. Cigarette and shisha smoker
4. Electronic cigarette smoker
5. Ex-smoker
6. Not smoker

**11- Do you have a chronic disease?/ you can choose more than one answer:**

1. Heart diseases
2. DM
3. Respiratory diseases
4. Hematological diseases
5. Kidney diseases
6. Liver disease
7. Neurological diseases
8. Immunological diseases
9. Rheumatologic diseases
10. Endocrine diseases
11. Other
12. I do not have chronic diseases

**12- Do you take a medication regularly?**

1. Yes
2. No

**Section two: Questions related to people's knowledge and attitude about COVID-19 vaccine****13- Do you believe that Corona is:**

1. Real viral infection
2. Just conspiracy
3. Don't know what corona virus is
4. There is no corona virus

**14- Have you infected by corona virus?**

1. Yes
2. No
3. Don't know

**15- Do you have relatives infected by corona virus?**

1. Yes
2. No
3. Don't know

**16- Have you had a test (nasopharyngeal swap) for corona infection?**

1. Yes
2. No
3. Don't know

**17- Do you think the information about corona vaccine is available and accessible for people?**

1. Yes
2. No
3. Don't know

**18- Do you think an international effort would be better to make the vaccine than a single team?**

1. Yes
2. No
3. Don't know

**19- Do you think it is necessary to have more than one vaccine to prevent the infection?**

1. Yes
2. No
3. Don't know

**20- Do you think a vaccine against covid-19 virus can be produced?**

1. Yes
2. No

3. Don't know
<b>21- Do you think corona virus infection can be prevented?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>22- Do you think patient with corona virus will produce self immunity against the virus when recovered?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>23- Do you think the vaccine of corona virus should be free?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>24- Do you think you are at high risk to be infected with corona virus?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>25- Do you think our body will produce self immunity against corona without a vaccine?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>26- Do you believe that a good hygiene and washing hands for 20 seconds would help to prevent the infection?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>27- Do you think that wearing a mask correctly would help to prevent the covid-19 infection?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>28- Do you think keeping a safe distance of at least one meter would help to prevent the COVID-19 infection?</b>
1. Yes
2. No

3. Don't know
<b>29- Do you think that following the health instructions would aid to prevent the COVID-19 infection?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>30- Do you think antiviral medication can prevent corona infection better than the vaccine?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>31- Do you think Anti Malarial drugs would help to prevent the corona infection better than the vaccine?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>32- Do you think taking vitamins such as vitamin C would help to prevent the corona infection better than the vaccine?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>33- Do you think that plasma* from recovered COVID-19 patients and which may have antibodies against the virus, would help to prevent the infection compared to a vaccine?</b> <b>*Plasma is the liquid component of the blood and contains different constituents and one of them is the antibodies.</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>34- Do you think flu vaccine can prevent the corona infection?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>35- What is the best way to produce an effective immunity against the corona, by your opinion?</b>
1. Herd Immunity
2. Vaccination
3. Anti malarial drugs

4. Anti viral drugs
5. Plasma from recovered corona patients
6. Following the health instructions
<b>36- Do you think the corona vaccine would be safe?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>37- Do you think the future vaccine against corona will produce side effects?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>38- If you know the possible future vaccine name, what is the most effective vaccine will be?</b>
1. The Oxford University vaccine
2. The Russian vaccine
3. The Chinese vaccine (Sinovac)
4. The American vaccine (Moderna)
5. The Australian vaccine (BCG vaccine)
6. Other vaccine
7. Don't know, did not hear about them
8. More than one can be effective
<b>39- Do you think that the period (months to one year) scientists and researchers used is enough to produce an effective vaccine, given that the Russian one is already produced?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>40- Do you think corona vaccine should be given annually?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>41- Do you think corona vaccine should be given alone and not combined with other vaccines?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know

<b>42- Do you believe corona vaccine can produce the covid-19 infection instead of protect against it?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>43- Do you think taking a medication for long time (regualrly) will affect the efficiency of the vaccine?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>44- Do you think the effect of vaccine will be less in smokers?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>45- Do you think corona vaccine will cause long term health issues?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>46- Do you think corona vaccine could be linked to cancer?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>47- Do you think corona vaccine could cause chronic health problems?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>48- Do you think corona vaccine should be given to newborn?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>49- Do you think vaccine should be given to children less than 18 years old?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>50- Do you think corona vaccine should be give to pregnant women?</b>
1. Yes
2. No



3. Don't know
<b>51- Do you think the vaccine should be introduced to elderly people?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>52- Do you think the vaccine should be given to immunocompromised patients?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>53- Do you think corona patient should take the vaccine?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>54- Who do you think should get the vaccine if available in the first order?</b>
1. Elderly
2. Pregnant women
3. Immunocompromised patients
4. Health care providers
5. People with chronic diseases
6. Healthy people
7. Children
8. Don't know
<b>55- Would you accept to participate in vaccine testing trial, voluntary?</b>
1. Agree
2. Disagree
3. Don't know
<b>56- Would you accept to take the vaccine against corona virus if available?</b>
1. Agree
2. Disagree
3. Don't know
<b>57- If the vaccine was not granted for free, would you pay 150 NIS to get the vaccine?</b>
1. Agree
2. Disagree
3. Don't know
<b>58- If the vaccine is not available in Palestine, would you ask for it from other country which has it?</b>

1. Agree
2. Disagree
3. Don't know
<b>59- Will you advise other people to take the vaccine?</b>
1. Agree
2. Disagree
3. Don't know
<b>60- Do you trust scientist and researchers thoughts about the corona vaccine?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>61- If the vaccine produce mild side effects, do you still want to take it?</b>
1. Agree
2. Disagree
3. Don't know
<b>62- Would you accept to introduce the vaccine to your children if available?</b>
1. Agree
2. Disagree
3. Don't know
<b>63- Do you collect information about the corona vaccine? If yes, what is the most common source you get the info from?</b>
1. News
2. Social media
3. Scientific articles
4. Health care providers (e.g., MD's)
5. TV
6. Radio
7. Not interested
<b>64- Would you take the seasonal flu vaccine this year?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>65- Did you take the seasonal flu vaccine last year?</b>
1. Yes
2. No
3. Don't know
<b>66- Have you ever refused taking any type of vaccine previously?</b>

1. Yes
2. No
3. Don't know

The survey items were developed based on information about the COVID-19 pandemic provided by the World Health Organization (WHO).

**Reference:**

WHO. Behavioral considerations for acceptance and uptake of COVID-19 vaccines: WHO technical advisory group on behavioral insights and sciences for health. World Health Organization; 2020. <https://apps.who.int/iris/handle/10665/337335>

## دراسة علمية عن اعتقاد الناس في فلسطين وسلوكياتهم حول اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد

أهلاً بك،

تعتبر عدوى فيروس كورونا المستجد (كوفيد-19) هي المسبب للوباء المنتشر عالمياً على مدى واسع، فلسطين وكباقي الدول، تضررت بالوباء حيث يقدر عدد الاصابات بالفيروس في فلسطين حسب احصائيات وزارة الصحة الفلسطينية (المرصد الخاص بالكوفيد-19) اكثر من 89550 اصابة مؤكدة، وتبعاً لمنظمة الصحة العالمية (WHO) ومنظمة الـ CDC الامريكية، لا يوجد أي علاج تام لفيروس كورونا المستجد حالياً، بالإضافة انه لا يوجد حالياً أي لقاح فعال ضد هذا الفيروس، العلماء يعملون بجد حتى يتمكنوا من انتاج لقاح يساعد على منح أجسامنا مناعة ضد هذا الفيروس، الباحثون أصبحوا على بعد خطوات قريبة من انتاج لقاح ضد الفيروس، لذلك نود معرفة اعتقاد الناس في فلسطين وآراءهم اتجاه اللقاح المحتمل في المستقبل ضد فيروس كورونا المستجد من خلال هذا الاستبيان.

مشاركتك في هذا البحث طوعية، ليس عليك الاجابة على اي سؤال لا توداي الاجابة عليه، وتستطيع الانسحاب من هذه الدراسة في أي وقت. حيث تستغرق مدة استكمال الاستمارة مدة 7-10 دقائق فقط.

إذا وافقت على المشاركة، ندعوك للإجابة على أسئلة الاستمارة، حيث أن أي معلومات شخصية ان وجدت، سوف تكون سرية ولن يتم مشاركتها مع طرف آخر.

علماً ان هذه الدراسة حاصلة على موافقة لجنة الابحاث العلمية (IRB) في جامعة بيت لحم. الباحثون المسؤولون:

حسن زواهره، جامعة العلوم والتكنولوجيا الاردنية\ كلية الطب

د. حنان حزبون، جامعة بيت لحم\ كلية التمريض

د. شذى ملحم، جامعة العلوم والتكنولوجيا\ قسم النسائية والتوليد

د. ربيع عدوان، مستشفى المقاصد

د. علي سباتين، مستشفى المطلع

د. نيفين ابو رميلة، جامعة بيرزيت \ معهد الصحة العامة والمجتمعية (ICPH)

إذا كان لديك اي استفسار حول الدراسة/ الرجاء التواصل من خلال البريد الالكتروني التالي:

[hjzawahrah16@med.just.edu.jo](mailto:hjzawahrah16@med.just.edu.jo)

### \* Required

1. \* هل شاركت في هذه الدراسة من قبل؟

Mark only one oval.

نعم

لا

2. \* ما هو جنسك؟

Mark only one oval.

أنثى

ذكر

3. \* ما هو عمرك؟

---

4. \* في أي محافظة تسكن؟

Mark only one oval.

- القدس
- بيت لحم
- الخليل
- ابو ديس
- رام الله
- نابلس
- جنين
- طولكرم
- قلقيلية
- سلفيت
- طوباس
- غزة
- شمال غزة
- خان يونس
- رفح
- دير البلح
- أريحا

5. \* أين تعيش حالياً؟

Mark only one oval.

- مدينة
- قرية
- مخيم

6. \* ما هي حالتك الاجتماعية؟

Mark only one oval.

- اعزب \ عزباء
- متزوج \ة
- منفصل \ة
- ارمل \ة
- غير ذلك

7. \* ما هو تحصيلك العلمي؟

Mark only one oval.

- اقل من توجيبي
- توجيبي
- دبلوم
- بكالوريوس
- ماجستير او دكتوراة، ...، الخ

8. \* ما هي طبيعة عملك؟

Mark only one oval.

- (مقدم رعاية صحية (طبيب، ممرض، اخصائي مختبرات طبية، طبيب اسنان، صيدلة، ... الخ
- (غير مقدم للرعاية الصحية (معلم، مهندس، محامي، عامل، ... الخ
- ربة منزل
- طالب
- لا اعمل

9. \* كيف تقيّم دخلك الشهري مقارنة بالناس حولك؟

Mark only one oval.

- ممتاز
- جيد جدا
- جيد
- اقل من جيد
- سيء
- سيء جدا

10. \* سؤال خاص بالتدخين، هل انت ؟

Mark only one oval.

- مدخن سجائر فقط
- مدخن ارجيلة فقط
- مدخن سجائر وارجيلة
- سيجارة الكترونية
- مدخن سابق
- غير مدخن

11. \* !هل تعاني حاليا من أمراض مزمنة؟ يمكنك الاشارة الى اكثر من خيار

Check all that apply.

- (امراض القلب (مثل ضغط الدم وغيرها
- السكري
- (امراض الجهاز التنفسي (مثل الربو وغيرها
- (امراض الدم (امراض نزف الدم، لوكيميا
- (امراض الكلى (مثل الفشل الكلوي وغيرها
- امراض الكبد
- (امراض الجهاز العصبي (مثل باركنسون، الزهايمر، الصرع، وغيرها
- (امراض المناعة (نقص المناعة
- امراض الروماتيزم
- (امراض الغدد الصماء (مثل فرط او كسل الغدة الدرقية
- غير ذلك
- لا اعاني من امراض مزمنة

12. \* هل تتناول أي أدوية بشكل مزمن؟

Mark only one oval.

نعم

لا

13. \* ماذا تعتبر فيروس كورونا؟

Mark only one oval.

عدوى فيروسية حقيقية

(تعتقد أنه فيروس مصطنع (مؤامرة)

لا اعلم ما هو فيروس كورونا

لا وجود لفيروس كورونا

14. \* هل أصبت بعدوى فيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

نعم

لا

لا أعرف

15. \* هل أصيب أحد من أقربائك بعدوى فيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

نعم

لا

لا اعرف



16. \* هل قمت بعمل فحص خاص بعدوى فيروس كورونا المستجد (مسحة من الانف)؟

Mark only one oval.

نعم

لا

17. \* هل تعتقد ان المعلومات المتوفرة حول تصنيع اللقاح المحتمل واضحة ويجب ان تكون في متناول الناس؟

Mark only one oval.

نعم

لا

لا اعرف

18. \* هل تعتقد انه من الافضل ان يكون تعاون عالمي لانتاج اللقاح، بدلا من ان تصنعه دولة واحد؟

Mark only one oval.

نعم

لا

لا اعرف

19. \* هل تعتقد انه من الضروري ان يتم انتاج اكثر من لقاح لمنع انتشار عدوى فيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

نعم

لا

لا اعرف

20. \* هل تعتقد انه من الممكن تصنيع لقاح فعال ضد فيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

- نعم  
 لا  
 لا اعرف

21. \* هل تعتقد انه من الممكن تجنب بالاصابة بفيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

- نعم  
 لا  
 لا اعرف

22. \* هل تعتقد ان الشخص المصاب بفيروس كورونا سوف يكون لديه مناعة ذاتية ضد الفيروس في حال تعافيه؟

Mark only one oval.

- نعم  
 لا  
 لا اعرف

23. \* هل تعتقد ان اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد يجب ان يكون متاحا بشكل مجاني؟

Mark only one oval.

- نعم  
 لا  
 لا اعرف

24. \* هل تعتقد انك معرض | ة للاصابة بفيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

25. \* هل تعتقد ان اجسامنا قادرة على تصنيع مناعة ذاتية ضد فيروس كورونا المستجد دون الحاجة الى اللقاح؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

26. هل تعتقد ان تعقيم اليدين جيدا و غسلها لمدة 20 ثانية على الاقل سوف يساعد على الحد من انتشار العدوى بسبب \* فيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

27. هل تعتقد ان لبس الكمامة بشكل صحيح (حيث تشمل تغطية الفم والانف معا) سوف يساعد على الحد من انتشار \* العدوى بسبب فيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

28. هل تعتقد ان المحافظة على المسافة الأمنة مع الاخرين ( واحد متر ع الاقل) سوف يساعد على الحد من انتشار \*فيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

- نعم  
 لا  
 لا اعرف

29. هل تعتقد ان اتباع التعليمات الصحية سوف يساعد على منع انتشار العدوى مقارنة باللقاح المحتمل ضد فيروس \*كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

- نعم  
 لا  
 لا اعرف

30. هل تعتقد ان الادوية المضادة للفيروسات مثل ريميديسيفير سوف تساعد على التعافي من المرض بسبب فيروس \*كورونا مقارنة بالوقاية التي ممكن ان يوفرها اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا؟

Mark only one oval.

- نعم  
 لا  
 لا اعرف

31. هل تعتقد ان الادوية المضادة للملاريا سوف تساعد على علاج الاصابة بفيروس كورونا المستجد مقارنة بالوقاية التي \*ممكن ان يوفرها اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

- نعم  
 لا  
 لا اعرف

32. هل تعتقد ان تناول الفيتامينات المقوية مثل فيتامين سي سوف توفر وقاية من عدوى فيروس كورونا المستجد مقارنة \*بالوقاية التي يمكن ان يوفرها اللقاح المحتمل ضد الفيروس؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

33. هل تعتقد ان البلازما\* التي يتم الحصول عليها من المتعافين من الفيروس والتي تحتوي على اجسام مضادة ضد الفيروس سوف تساعد على علاج الاصابة بالفيروس، مقارنة بالوقاية التي يمكن ان يوفرها اللقاح المتوقع انتاجه؟ حيث ان البلازما هي احدى مكونات الدم، وهي مادة شفافة مائلة للون الاصفر وتحتوي على مكونات عدة، منها الاجسام المضادة \*.

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

34. \* هل تعتقد ان لقاح الأنفلونزا الموسمية سوف يساعد على الحد من انتشار العدوى بفيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

35. \* ماذا هي باعتقادك الطريقة المثلى للحصول على مناعة ضد فيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

- مناعة القطيع (تحقق مناعة القطيع عندما تتكون مناعة ضد المرض لدى نسبة كبيرة من المجتمع، مما يجعل انتقال المرض من شخص لآخر غير مرجح. ونتيجة لذلك، يُصبح المجتمع بأكمله محميًا – وليس فقط أولئك الذين لديهم مناعة)
- لقاح فعال ضد الفيروس
- الادوية المضادة للملاريا
- الادوية المضادة للفايروسات
- البلازما من المتعافين من الفيروس
- اتباع التعليمات الصحية

36. \* هل تعتقد ان اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد سوف يكون آمنًا؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

37. \* هل تعتقد ان اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد سوف يتسبب في أعراض جانبية في حال اخذه؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

38. \* إذا سمعت عن اللقاحات المحتملة التي يتم العمل على إنتاجها، من من اللقاحات التالية يمكن أن يكون الأكثر فعالية؟

Mark only one oval.

- لقاح جامعة أكسفورد \ بريطانيا
- اللقاح الروسي
- (اللقاح الصيني ( سينوفاك
- Moderna / لقاح شركة (مودرنا)-امريكا
- BCG اللقاح الاسترالي (لقاح مرض السل)
- لقاح اخر
- لم اسمع بهذه اللقاحات
- أكثر من لقاح ممكن ان يكون فعال

39. هل تعتقد ان الفترة التي يحاول فيها الباحثين والعلماء انتاج لقاح فعال ضد فيروس كورونا المستجد خلال عدة أشهر او \* سنة كافية لذلك، علما ان اللقاح الروسي بات اول لقاح ينتج في العالم؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

40. \* هل تعتقد ان اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد يجب ان يُؤخذ سنويا؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

41. هل تعتقد ان اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد يجب انه يُعطى منفردا وبشكل منفصل عن اللقاحات الاخرى؟ \*

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

42. هل تعتقد ان اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد سوف يتسبب بزيادة الاصابات بعدوى الكورونا، بدلا من اعطاء المناعة اللازمة لمنع العدوى؟ \*

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

43. هل تعتقد ان تناول الادوية المزمن لفترات طويلة سوف يؤثر على فعالية اللقاح المحتمل؟ \*

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

44. هل تعتقد ان فعالية اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد سوف تكون قليلة عند المدخنين؟ \*

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف



45. \* هل تعتقد ان اللقاح المحتمل لفيروس كورونا المستجد سوف يسبب مشاكل عقلية؟

Mark only one oval.

نعم

لا

لا اعرف

46. \* هل تعتقد انه من الممكن ان يكون اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد له علاقة بالسرطان؟

Mark only one oval.

نعم

لا

لا اعرف

47. \* هل تعتقد ان اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد سوف يتسبب بمشاكل صحية مزمنة؟

Mark only one oval.

نعم

لا

لا اعرف

48. \* هل تعتقد ان اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد يجب ان يعطى للمواليد الجدد؟

Mark only one oval.

نعم

لا

لا اعرف

49. \* هل تعتقد ان اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد يجب ان يقدم للأطفال دون سن 18 عاما؟

Mark only one oval.

- نعم  
 لا  
 لا اعرف

50. \* هل تعتقد ان اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد يجب ان يُعطى للمرأة الحامل؟

Mark only one oval.

- نعم  
 لا  
 لا اعرف

51. \* هل تعتقد ان كبار السن يجب ان يأخذوا اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

- نعم  
 لا  
 لا اعرف

52. هل تعتقد ان اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد يجب ان يُعطى للمرضى الذين يعاونون من نقص المناعة؟  
\*

Mark only one oval.

- نعم  
 لا  
 لا اعرف

53. \* هل تعتقد ان الشخص المصاب بفيروس كورونا يجب ان يأخذ اللقاح في حال توفره؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

54. \* من هي باعتقادك الفئة الاكثر التي يجب ان تحصل اولا على اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد في

Mark only one oval.

- كبار السن
- المرأة الحامل
- مرضى نقص المناعة
- مقدمي الرعاية الصحية
- اصحاب الامراض المزمنة
- الاشخاص السليمين
- الاطفال
- لا اعرف

55. هل توافق على المشاركة في تجارب فحص فعالية اللقاح ضد فيروس كورونا المستجد بشكل طوعي، إذا أتاحت لك المشاركة؟ \*

Mark only one oval.

- اوافق
- لا اوافق
- لا اعرف

56. \* في حال وُجد لقاح فعال ضد فيروس كورونا المستجد، هل توافق على اخذ هذا اللقاح؟

Mark only one oval.

- اوافق
- لا اوافق
- لا اعرف

57. إذا لم يكن اللقاح مجاناً، هل ستقوم بدفع مبلغ من المال للحصول عليه، حيث من المتوقع ان تكون كلفة الجرعة الواحدة \* منه تقدر ب 150 شيكل؟

Mark only one oval.

- اوافق
- لا اوافق
- لا اعرف

58. إذا لم يكن اللقاح متوفراً في فلسطين، هل ستقوم بطلبه من البلد المصنّع للقاح للحصول عليه او طلبه من دولة تمتلكه؟ \*

Mark only one oval.

- اوافق
- لا اوافق
- لا اعرف

59. \* هل ستقوم بنصح الناس لأخذ اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

- اوافق
- لا اوافق
- لا اعرف

60. \* هل تثق في آراء العلماء والباحثين حول اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد؟

Mark only one oval.

- اوافق
- لا اوافق
- لا اعرف

61. \* إذا كان اللقاح المحتمل يسبب بعض الاعراض الجانبية الخفيفة، هل ستوافق على أخذ اللقاح؟

Mark only one oval.

- اوافق
- لا اوافق
- لا اعرف

62. \* إذا كان لديك اطفال، هل ستوافق على اعطائهم اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد في حال توفره؟

Mark only one oval.

- اوافق
- لا اوافق
- لا اعرف

63. هل تقوم بجمع معلومات للمعرفة عن اللقاح المحتمل ضد فيروس كورونا المستجد، إذا كانت اجابتك نعم، ما هو مصدرك للحصول عليها؟ \*

Mark only one oval.

- الاخبار والجرائد
- وسائل التواصل الاجتماعي
- مقالات علمية
- (مقدمي الرعاية الصحية (مثل الاطباء
- التلفاز
- الراديو
- غير مهتم 7.

64. \* هل انت مستعد لاختد لقاح الانفلونزا الموسمية هذه الموسم ؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

65. \* هل اخذت اللقاح ضد الانفلونزا الموسمية في الموسم الماضي؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

66. \* هل رفضت التطعيم من نوع معين من اللقاحات في الماضي؟

Mark only one oval.

- نعم
- لا
- لا اعرف

---

This content is neither created nor endorsed by Google.

Google Forms